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Protokół  Nr  IV/24 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  10  września  2024  r. 

w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 
 
 
Początek obrad w dniu 10 września 2024 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 11.20 
 
W dniu 10 września 2024 r. w sesji uczestniczyło 28 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Wojciech Dorżynkiewicz 
2. Wojciech Kępka 
3. Łukasz Tyszler 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu, 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
P. Bartnik – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną IV zwyczajną sesję 
Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, przedstawicieli 
Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, mieszkańców miasta 
oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 
Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności stwierdził, 
że na sali jest obecnych 28 radnych, zatem obrady Rady będą prawomocne. 
Oświadczył, że w związku z tym otwiera IV zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
P. Bartnik – Przewodniczący obrad - Mam nadzieję, że wakacje Państwa przebiegły 
spokojnie, było bardzo ciepło, więc na pewno było też radośnie. Ale niestety, jak to 
w życiu bywa są piękne momenty i radosne, ale są też smutne. I w okresie wakacji 
też tak się stało, że w Szczecinie zmarło wiele osób, w tym dwie, o których 
chciałbym Państwu, jako Radzie Miasta, opowiedzieć, a potem poprosić o uczczenie 
tych zmarłych minutą ciszy. Pierwsza z tych postaci to Pan Maciej Słomiński. Pan 
Maciej Słomiński to jest osoba, która była historykiem sztuki, można powiedzieć 
skromnym historykiem sztuki, która ukochała Szczecin, była przewodnikiem po 
Szczecinie, pisała przewodniki czy współredagowała przewodniki po Szczecinie, ale 
najważniejszą rzeczą, którą się Pan Maciej zajmował, to był Cmentarz Centralny. 
Ukochał ten cmentarz, inwentaryzował go, znał go doskonale i pewnego dnia wraz 
z przyjaciółmi Stowarzyszenia Historyków Sztuki stworzył stowarzyszenie, które też 
było wsparte przez wolontariuszy. Stowarzyszenie, które się nazwało 
Stowarzyszeniem Miłośników Cmentarza Centralnego. To Stowarzyszenie od roku 
2004 zaczęło kwestę na Cmentarzu Centralnym. Teraz jak Państwo pójdziecie 
1 listopada na Cmentarz Centralny, tych kwest jest bardzo dużo, różnych, ale 
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kiedyś była tylko jedna, ta, którą organizował Pan Maciej ze swoimi przyjaciółmi. 
Pieniądze z tych kwest były przeznaczone na remonty grobów na Cmentarzu 
Centralnym. Pan Maciej też był autorem dużej monografii dotyczącej Cmentarza 
Centralnego. Pan Maciej Słomiński tworząc tą kwestę, tak że coraz więcej ludzi tam 
było dookoła jego i także potem się pojawili wolontariusze, wyremontowano 
mnóstwo pomników, które znajdowały się na Cmentarzu Centralnym. W końcu 
okazało się, że niestety zachorował, i w ostatnim czasie już musieli koledzy przejąć 
berło przewodzenia tej akcji zbierania tych pieniędzy. Powiem, że dokonując 
inwentaryzacji na Cmentarzu Centralnym, między innymi odnalazł grób Hakena, to 
właśnie jego zasługa, że grób Burmistrza Hakena udało się odnaleźć. Będąc już 
człowiekiem bardzo chorym, napisał jeszcze taką książeczkę można powiedzieć, 
100-stronicową, dotyczącą pomników, które są w Szczecinie, czy były i są 
w Szczecinie. Ta książeczka jest zredagowana, mam nadzieję, że się niebawem 
ukaże, też przy pomocy wsparcia Miasta Szczecina. Pan Maciej zmarł w wieku 67 
lat. Jakby Państwo mogli teraz powstać, bardzo proszę i uczcijmy pamięć Pana 
Macieja Słomińskiego.  
 
Wszyscy obecni na sali powstali by uczcić minutą ciszy pamięć Macieja 

Słomińskiego. 
 
P. Bartnik – Przewodniczący obrad - Druga postać, to osoba szczególna dla naszego 
miasta, jeden z najwybitniejszych Szczecinian żyjących po 1945 roku w naszym 
mieście Szczecinie, to Pan Andrzej Milczanowski, który zmarł 23 lipca tego roku. 
Pan Andrzej Milczanowski urodził się w Równym na Wołyniu tuż przed wojną, 
w lipcu 1939 roku. Jego tata był prokuratorem. 17 września wkroczyła, jak Państwo 
wiecie, Armia Czerwona, zaraz za nią NKWD, ojciec został aresztowany. Przez 
bardzo wiele lat nie było wiadomo, co się z tatą stało tak naprawdę i dopiero jak Pan 
Andrzej już był dorosłą osobą, otrzymał informację, że tata znalazł się na liście 
katyńskiej i został zamordowany. Rodzina wyjechała do Lwowa, a potem pożoga 
wojenna ich skierowała do Gliwic. Pan Andrzej skończył prawo na Uniwersytecie 
Adama Mickiewicza w 1962 roku, potem był i prokuratorem, i radcą prawnym, 
i notariuszem. Pytany, który z tych zawodów prawniczych mu najbardziej pasował, 
mówił, że radcy prawnego. W latach 70. współpracował z KOR-em, a w 1980 roku, 
w momencie powstania Solidarności, włączył się w działalność Solidarności, 
zarządzał takim biurem, które gromadziło prawników, którzy funkcjonowali 
w zarządzie regionu Solidarności. 13 grudnia, w momencie wprowadzenia stanu 
wojennego, stanął wraz z Mieczysławem Ustasiakiem na czele strajków w Stoczni 
Szczecińskiej im. Adolfa Warskiego, takie imię wówczas Stocznia nosiła. Ten strajk 
trwał 3 dni, został rozbity przez oddziały wojska i oddziały ZOMO. Andrzej 
Milczanowski wraz z członkami komitetu został aresztowany i potem w marcu 
następnego roku został skazany w takim dużym procesie na największy wyrok, jaki 
wszyscy spośród tych członków komitetu otrzymali, to jest 5 lat więzienia. 
Ostatecznie siedział 2,5 roku na skutek różnych tam amnestii, które po drodze go 
spotkały. Jak wyszedł z więzienia stanął na czele podziemia szczecińskiego 
i Solidarności, a potem został włączony do władz krajowych podziemnej 
Solidarności, a potem był w prezydium tych władz krajowych, czyli był jednym 
z kilku osób, które de facto decydowały o całej działalności Solidarności podziemnej, 
aż do roku 1989. W 1988 roku, jak też Państwo wiecie, wraz z Edwardem 
Radziewiczem kierował strajkiem w Porcie Szczecińskim. Strajkiem, który de facto 
wśród sieci takich strajków, które przebiegły wówczas przez Polskę, doprowadził do 
rozmów okrągłego stołu. W tych rozmowach Pan Andrzej Milczanowski brał udział 
w jednym z podstolików. Od 1990 roku był zastępcą, potem szefem Urzędu Ochrony 
Państwa już w rządzie Tadeusza Mazowieckiego. Między innymi pod jego nadzorem 
przeprowadzono słynną akcję SAMUM, która była akcją wywożenia agentów 
amerykańskich z Iraku i tam wtedy Gromosław Czempiński, taki pułkownik, 
a potem generał dowodził, ale nadzór nad wszystkim sprawował Pan Andrzej 
Milczanowski. Dzięki tej bardzo dobrze poprowadzonej akcji udało się, że 
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Amerykanie, mówiąc takimi słowami młodzieżowymi, odpuścili Polsce 16,5 miliarda 
dolarów długów w podziękowaniu za tą akcję. Do 1995 roku Pan Andrzej 
Milczanowski sprawował funkcję Ministra Spraw Wewnętrznych. W 1995 roku, po 
wyborze Aleksandra Kwaśniewskiego na Prezydenta Rzeczpospolitej, złożył 
rezygnację z tej funkcji, ale w przeddzień odejścia przedstawił Sejmowi 
Rzeczpospolitej informacje na temat kontaktów Premiera Oleksego ze służbami 
wywiadu rosyjskiego, tak zwana sprawa Olina. Później ta sprawa się przez wiele, 
wiele, wiele lat toczyła. 15 lat później Sąd Najwyższy w kasacji orzekł, że Pan 
Andrzej Milczanowski miał prawo poinformować Sejm oraz Prezydenta, oraz 
Ministra Bartoszewskiego wówczas, najpierw o tej całej sprawie. Później pan Andrzej 
Milczanowski w zasadzie nie włączał się w działalność polityczną, pojawił się 
w momencie, kiedy zagrożone były losy sądów oraz pojawiał się na demonstracjach 
pod sądami, przemawiał tam, był oczekiwanym przemawiającym, mimo tego, że 
zdrowie już coraz gorzej dopisywało. Pan Andrzej Milczanowski był wielkim 
autorytetem, zapraszano go do mediów, do szkół, do książnicy, do archiwum 
i wszędzie tam, gdzie spotykano się z bohaterami tamtych czasów. Pan Andrzej 
Milczanowski był intelektualistą. Miał fantastyczną bibliotekę, kochał muzykę, 
a z drugiej strony był wielkim przywódcą robotniczym. To było niebywałe takie 

połączenie, że umiał także rozmawiać takim językiem robotniczym. Niewątpliwie był 
najodważniejszym z odważnych, którzy żyli, przynajmniej w moim pokoleniu. Mam 
nadzieję, że Miasto Szczecin, ba, jestem przekonany, że Miasto Szczecin 
w odpowiednim sposób uczci pamięć swojego bohatera, w jaki sposób, to się jeszcze 
pewnie zastanowimy w tej kadencji. Teraz poproszę Państwa o powstanie i uczczenie 
pamięci Pana Andrzeja Milczanowskiego. 
 
Wszyscy obecni na sali powstali by uczcić minutą ciszy pamięć Andrzeja 
Milczanowskiego. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Zatwierdzenie protokołów z: 
 

 III zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 18 czerwca 
2024 r. 

 
P. Bartnik - Przewodniczący obrad poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 27  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 

 I uroczystej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 5 lipca 2024 r. 
 

P. Bartnik - Przewodniczący obrad poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 28  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
P. Bartnik - Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu): 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
P. Bartnik - Przewodniczący obrad oświadczył, że po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad IV zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 155/24 zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
komisji stałych Rady Miasta Szczecin oraz ich składów osobowych 

 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 

 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 

 
Wniosek Komisji ds. Inicjatyw Obywatelskich i Młodzieży o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 156/24 w sprawie wydłużenia kadencji 
rad osiedli w Mieście Szczecin 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
P. Bartnik - Przewodniczący obrad oświadczył, że po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad IV zwyczajnej sesji jest następujący: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołów z: 

 III zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 18 czerwca 2024 r. 

 I uroczystej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 5 lipca 2024 r. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 128/24 – udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych (ul. Lelewela, 
Łukasińskiego), 

 129/24 – udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych (ul. Szosa Polska, 
Sosnowa, Batalionów Chłopskich), 

 130/24 – wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie służebnością gruntową, 
polegającą na prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomości, stanowiące 
własność Gminy Miasto Szczecin, oznaczone jako działki nr 3/28 i nr 3/29 
z obrębu ewidencyjnego nr 2036, 
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 131/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie, w rejonie ul. Dmowskiego, oznaczonej numerem 
działki 36/2 z obrębu ewidencyjnego nr 4135, 

 132/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie, w rejonie ul. Nad Odrą, składającej się z działek 
numer 1/16 i 1/13 z obrębu ewidencyjnego nr 3058 oraz działki gruntu 
nr 6/1 z obrębu ewidencyjnego nr 3025, 

 133/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie przy ulicy Św. Floriana, stanowiącej działkę numer 
8/12 z obrębu ewidencyjnego numer 1086, 

 134/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4706 w rejonie 
ul. Lubczyńskiej, stanowiącej działkę numer 4/8, 

 135/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie przy ulicy Dziennikarskiej 15, stanowiącej działkę 
numer 21/14 z obrębu ewidencyjnego numer 4035, 

 136/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto 
Szczecin, położonej w Szczecinie w rejonie ul. Wielkopolskiej, stanowiącej 
działkę numer 6/17 z obrębu ewidencyjnego numer 1025, 

 137/24 – wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym oraz na 
udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, położonej w Szczecinie przy ulicy Stanisława Dubois, 
stanowiącej działkę nr 6/15 z obrębu ewidencyjnego 3027 (Szczecin – Nad 
Odrą) o powierzchni 243 m2 zbywanej w trybie bezprzetargowym, na 
podstawie art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (Dz.U. z 2024 r. poz. 1145 t.j.), 

 138/24 – przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze Port 4” w Szczecinie, 

 139/24 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Zdroje – 
Zielony Dwór” w Szczecinie, 

 140/24 – zmieniająca uchwałę w sprawie gromadzenia dochodów na 
wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące 
działalność w zakresie oświaty, 

 141/24 – Programu współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2025 rok, 

 142/24 – zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym 
na obszarze miasta Szczecin, 

 143/24 – przyznania Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK  
w Szczecinie  dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków, 

 144/24 – przyznania Kościołowi Chrześcijan Baptystów Zbór 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

 145/24 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Mazurskiej 
20 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków, 
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 146/24 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Podgórnej 
62 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

 147/24 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Langiewicza 
14 front w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej 
ewidencji zabytków, 

 148/24 – przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego 
Zbawiciela w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków, 

 149/24 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Bolesława 
Krzywoustego 73 front w Szczecinie dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym 
w gminnej ewidencji zabytków, 

 150/24 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego 7 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej 

ewidencji zabytków, 

 151/24 – oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Szczecińskiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szczecinie, 

 152/24 – oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej- Ośrodka Terapii Uzależnień i Współuzależnień w Szczecinie, 

 153/24 – odpłatności za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach i klubach 
dziecięcych wchodzących w skład „Zespołu Żłobków Miejskich” w Szczecinie, 

 154/24 – rozpatrzenia petycji dot. wprowadzenia biletu za korzystanie 
z komunikacji miejskiej w wysokości 365 zł rocznie, 

 155/24 – zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji stałych Rady 
Miasta Szczecin oraz ich składów osobowych, 

 156/24 - wydłużenia kadencji rad osiedli w Mieście Szczecin. 
5. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Szczecin 
za rok 2023. 

6. Sprawozdanie roczne Państwowego Gospodarstwa Wodnego WODY POLSKIE 
z działań podejmowanych w roku 2023  na terenie administrowanym przez 
Nadzór Wodny Szczecin oraz Nadzór Wodny w Gryfinie. 

7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych Rady 
Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika 
Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osoby zarządzające 
i członków organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta, osoby wydające 
decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta. 

8. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

128/24 - udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych  
(ul. Lelewela, Łukasińskiego) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 128/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 

Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty 
od cen netto nieruchomości gruntowych niezabudowanych sprzedawanych w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległych (ul. Lelewela, Łukasińskiego). Uchwała Nr IV/54/24 stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

129/24 - udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych  
(ul. Szosa Polska, Sosnowa, Batalionów Chłopskich) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 129/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty 
od cen netto nieruchomości gruntowych niezabudowanych sprzedawanych w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległych (ul. Szosa Polska, Sosnowa, Batalionów Chłopskich). Uchwała 
Nr IV/55/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
130/24 - wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie służebnością gruntową, 
polegającą na prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomości, stanowiące 
własność Gminy Miasto Szczecin, oznaczone jako działki nr 3/28 i nr 3/29 

z obrębu ewidencyjnego nr 2036 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 130/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne obciążenie służebnością gruntową, polegającą na prawie przechodu 
i przejazdu przez nieruchomości, stanowiące własność Gminy Miasto Szczecin, 
oznaczone jako działki nr 3/28 i nr 3/29 z obrębu ewidencyjnego nr 2036. Uchwała 
Nr IV/56/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

131/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie, w rejonie ul. Dmowskiego, oznaczonej numerem 

działki 36/2 z obrębu ewidencyjnego nr 4135 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 131/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie, w rejonie 
ul. Dmowskiego, oznaczonej numerem działki 36/2 z obrębu ewidencyjnego 
nr 4135. Uchwała Nr IV/57/24 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

132/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 

położonej w Szczecinie, w rejonie ul. Nad Odrą, składającej się z działek numer 
1/16 i 1/13 z obrębu ewidencyjnego nr 3058 oraz działki gruntu nr 6/1 

z obrębu ewidencyjnego nr 3025 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 132/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie, w rejonie ul. Nad Odrą, 
składającej się z działek numer 1/16 i 1/13 z obrębu ewidencyjnego nr 3058 oraz 
działki gruntu nr 6/1 z obrębu ewidencyjnego nr 3025. Uchwała Nr IV/58/24 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

133/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 

położonej w Szczecinie przy ulicy Św. Floriana, stanowiącej działkę 
numer 8/12 z obrębu ewidencyjnego numer 1086 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 133/24 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie przy ulicy Św. Floriana, 
stanowiącej działkę numer 8/12 z obrębu ewidencyjnego numer 1086. Uchwała 
Nr IV/59/24 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

134/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4706 w rejonie 

ul. Lubczyńskiej, stanowiącej działkę numer 4/8 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 134/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym 
numer 4706 w rejonie ul. Lubczyńskiej, stanowiącej działkę numer 4/8. Uchwała 
Nr IV/60/24 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

135/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 
w Szczecinie przy ulicy Dziennikarskiej 15, stanowiącej działkę numer 21/14 

z obrębu ewidencyjnego numer 4035 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 135/24 
 

za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, 
będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie przy ulicy 
Dziennikarskiej 15, stanowiącej działkę numer 21/14 z obrębu ewidencyjnego 
numer 4035. Uchwała Nr IV/61/24 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

136/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto 
Szczecin, położonej w Szczecinie w rejonie ul. Wielkopolskiej, stanowiącej 

działkę numer 6/17 z obrębu ewidencyjnego numer 1025 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 136/24 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie 
w rejonie ul. Wielkopolskiej, stanowiącej działkę numer 6/17 z obrębu 
ewidencyjnego numer 1025. Uchwała Nr IV/62/24 stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

137/24 - wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym oraz na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, położonej w Szczecinie przy ulicy Stanisława Dubois, 

stanowiącej działkę nr 6/15 z obrębu ewidencyjnego 3027 (Szczecin – Nad 
Odrą) o powierzchni 243 m2 zbywanej w trybie bezprzetargowym, na 
podstawie art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami (Dz.U. z 2024 r. poz. 1145 t.j.) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 137/24 
 

za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w trybie bezprzetargowym oraz na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Szczecinie przy ulicy 
Stanisława Dubois, stanowiącej działkę nr 6/15 z obrębu ewidencyjnego 
3027 (Szczecin – Nad Odrą) o powierzchni 243 m2 zbywanej w trybie 
bezprzetargowym, na podstawie art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (Dz.U. z 2024 r. poz. 1145 t.j.). Uchwała 
Nr IV/63/24 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
138/24 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Międzyodrze Port 4” w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 138/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze 
Port 4” w Szczecinie. Uchwała Nr IV/64/24 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

139/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Zdroje – Zielony Dwór” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 139/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Zdroje – Zielony Dwór” w Szczecinie. Uchwała 
Nr IV/65/24 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

140/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie gromadzenia dochodów na 
wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące 

działalność w zakresie oświaty 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Komisja ds. Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 140/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki 
budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty. Uchwała Nr IV/66/24 
stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

141/24 - Programu współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2025 rok 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Projekt uchwały zaopiniowały: 

 Komisja ds. Gospodarki Komunalnej, Mobilności, Klimatu i Zwierząt 
(w zakresie ekologii, ochrony zwierząt i ochrony dziedzictwa przyrodniczego) – 
pozytywnie 

 Komisja ds. Inicjatyw Obywatelskich i Młodzieży – pozytywnie 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 141/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie Programu 
współpracy Gminy Miasto Szczecin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 



 13 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok. Uchwała 
Nr IV/67/24 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

142/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, położonym 
na obszarze miasta Szczecin 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 142/24 
 

za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub ujętym w gminnej ewidencji 
zabytków, położonym na obszarze miasta Szczecin. Uchwała Nr IV/68/24 stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

143/24 - przyznania Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK  
w Szczecinie  dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 143/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK  w Szczecinie  dotacji celowej 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
ujętym w gminnej ewidencji zabytków. Uchwała Nr IV/69/24 stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

144/24 - przyznania Kościołowi Chrześcijan Baptystów Zbór 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
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Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 144/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Kościołowi Chrześcijan Baptystów Zbór w Szczecinie dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. Uchwała Nr IV/70/24 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

145/24 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Mazurskiej 

20 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 145/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Mazurskiej 20 w Szczecinie dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym 
w gminnej ewidencji zabytków. Uchwała Nr IV/71/24 stanowi załącznik nr 42 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

146/24 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Podgórnej 
62 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
U. Pańka - Szanowni Państwo mieszkańcy, bo to przede wszystkim do Państwa 
kierowane są te uchwały, które dzisiaj przyjmujemy, i tak jak Pan Przewodniczący 
Rady Paweł Bartnik powiedział, my procedowaliśmy na Komisji ds. Kultury 
wszystkie te uchwały, jednak warto powiedzieć, że te pieniądze, które są kierowane 
do różnych naszych nieruchomości, to wygląda to w ten sposób … nasze w sensie 
Miasta, w którym wspólnie żyjemy, na te nieruchomości czy sakralne, czy w tym 
przypadku budynek, który jest na ul. Podgórnej. Ja tylko chciałam powiedzieć, że to 
z inicjatywy wspólnot mieszkaniowych, czy wspólnot religijnych, one podejmują te 
inicjatywy, finansują, a potem my refinansujemy tylko w części te inwestycje, koszt 
tych inwestycji, które były poniesione. Po prostu chciałabym, żeby to był taki 
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przekaz, że to nie jest tak, że my w 100% to wszystko pokrywamy te fajne inicjatywy 
właścicieli, tych nieruchomości, co czyni miasto nasze piękniejszym. Ja bardzo się 
cieszę jak oglądam fajnie wyremontowaną, piękną kamienicę w Szczecinie. 
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 146/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Podgórnej 62 w Szczecinie dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. Uchwała Nr IV/72/24 stanowi załącznik nr 44 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
147/24 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Langiewicza 14 front 

w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 147/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 

Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Langiewicza 14 front w Szczecinie dotacji celowej 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
ujętym w gminnej ewidencji zabytków. Uchwała Nr IV/73/24 stanowi załącznik 
nr 46 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
148/24 - przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Zbawiciela 

w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 148/24 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Zbawiciela w Szczecinie dotacji celowej 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
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wpisanym do rejestru zabytków. Uchwała Nr IV/74/24 stanowi załącznik nr 48 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

149/24 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Bolesława 
Krzywoustego 73 front w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej 
ewidencji zabytków 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 149/24 
 

za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Bolesława Krzywoustego 73 front 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków. Uchwała 
Nr IV/75/24 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

150/24 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego 7 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku ujętym w gminnej 

ewidencji zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 150/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Marszałka Józefa Piłsudskiego 
7 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku ujętym w gminnej ewidencji zabytków. Uchwała 
Nr IV/76/24 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
151/24 - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Szczecińskiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
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Projekt uchwały zaopiniowały: 

 Komisja ds. Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa – pozytywnie 

 Komisja ds. Budżetu – pozytywnie 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 151/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, tj.: 
Szczecińskiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Szczecinie. Uchwała Nr IV/77/24 stanowi załącznik nr 54 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
152/24 - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej- Ośrodka Terapii Uzależnień i Współuzależnień w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Projekt uchwały zaopiniowały: 

 Komisja ds. Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa – pozytywnie 

 Komisja ds. Budżetu – pozytywnie 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 152/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, tj.: 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej- Ośrodka Terapii Uzależnień 
i Współuzależnień w Szczecinie. Uchwała Nr IV/78/24 stanowi załącznik nr 56 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

153/24 - odpłatności za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach i klubach 
dziecięcych wchodzących w skład „Zespołu Żłobków Miejskich” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Projekt uchwały zaopiniowały: 

 Komisja ds. Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa – pozytywnie 

 Komisja ds. Budżetu – pozytywnie 
 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Marcin Biskupski Zastępca Prezydenta Miasta. Zgodnie z sugestią radnych z Klubu 
radnych PiS zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie brzmienia pierwszego 
zdania w przedostatnim akapicie uzasadnienia: 
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„Przyznanie świadczenia „aktywnie w żłobku” w oparciu o ustawę z dnia 15 maja 
2024r. o wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu dziecka 
- „Aktywny rodzic”, w konsekwencji nie będzie skutkowało ponoszeniem przez 
rodzica odpłatności za pobyt dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym.” 

 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
U. Pańka – Myślę, że jest to jedna z najważniejszych uchwał jaką procedujemy na 
dzisiejszej sesji i myślę, że jest również bardzo istotna w perspektywie tej kadencji 
i pracy naszej Rady i rad gmin w kraju. Ten projekt uchwały bardzo dobrze rokuje 
na współpracę Rządu i samorządu. Przypadek tego wsparcia i tego co Rząd 
obiecywał idąc do wyborów, że będzie wspierał kobiety, żeby mogły godzić 
wychowanie dzieci z pracą zawodową, by mając lat 50+ nie zostały „z ręką 
w nocniku”. Przepraszam za ten nieładny kolokwializm ale ostatnio oglądał 
dokument o jednym z najbogatszych krajów, Australii, gdzie kobiety po odchowaniu 

dzieci stają się bezdomne. Dziewczyny, młode kobiety starajcie się łączyć pracę 
zawodową, nawet jak jest ona ograniczona, z wychowaniem dziecka. Rząd daje na to 
pieniądze i dzisiaj będziemy przyjmować projekt uchwały, w której rodzice dzieci 
między 1 a 3 rokiem życia nie będą płacić nic za żłobek, będą płacić tylko za 
wyżywienie. Jednocześnie nie będą obciążone podatki mieszkańców Szczecina 
w całości. Utrzymanie jednego miejsca w żłobku to jest 2300 zł. W tej chwili Rząd 
pokrywa koszt 1500 zł. Rodzice składają wnioski i te pieniądze będą przekazane do 
naszego samorządu a z naszych pieniędzy kwotę 800 zł będziemy musieli pokryć. 
Nie mniej dla rodziców jest to bardzo dobra widomość z przyjemnością poprę tę 
uchwałę i liczę, że w przyszłości, kiedy będziemy mieli jeszcze lepsze dochody, 
będziemy szli w tą stronę żeby w ogóle dzieci w żłobkach, przedszkolach i szkołach 
mogły dostawać posiłki bezpłatnie, bo dzieci rodzi się bardzo mało a to jest nasz 
skarb największy.  
 
K. Romianowski – Ja na początku odniosę się do naszej poprawki, którą zgłosiliśmy 
jako Klub radnych Prawo i Sprawiedliwość (treść zgłoszonej poprawki stanowi 
załącznik nr 58 do protokołu). W tej poprawce chodzi nam przede wszystkim o tzw. 
„bezpiecznik” dla rodziców dzieci żłobkowych, tych którzy są dzisiaj i tych którzy 
będą za jakiś czas. Wiemy, że „Program aktywny rodzic” przewidziany jest na 
najbliższe 3 lata, i o tym mówią otwarcie politycy Koalicji Obywatelskiej. Wiemy 
również, że w dzisiejszej uchwale podnosimy de facto opłatę za żłobki do kwoty 
1500 zł miesięcznie. Co to znaczy? To znaczy, że jeżeli „Program aktywny rodzic” 
skończy się, a może dojść do takiej sytuacji, bo jaka będzie sytuacja finansowa 
naszego kraju za rok, czy za dwa dzisiaj chyba nie jesteśmy w stanie do końca 
przewidzieć, to szczecińscy rodzice zostaną z opłatą 1500 zł miesięcznie za żłobek, 
czyli z tą opłata, którą za chwilę jako Rada Miasta podniesiemy. Oczywiście sama 
idea „Programu aktywny rodzic” jest ideą dobrą. My oczywiście poprzemy tą 
uchwałę i cieszymy się, że politycy Koalicji Obywatelskiej poszli trochę śladem 
Prawa i Sprawiedliwości i zaczęli wspierać polskie rodziny, szczecińskie rodziny, 

więc cieszymy się że nauka nie poszła w las. Natomiast obawiamy się, że ten 
Program w pewnym momencie może się skończyć i obawiamy się właśnie tych opłat, 
z którymi rodzice pozostaną, dlatego w poprawce proponujemy powrót do kwoty, 
która obowiązuje dzisiaj, bądź będzie nieco podwyższona ale nie będzie to kwota 
rzędu 1500 zł miesięcznie. Ja nie będę czytał całego uzasadnienia, bo wszyscy ta 
poprawkę dostali. Ta poprawka nic nas nie kosztuje a kosztuje święty spokój 
szczecińskich rodziców. Myślę, że przy tym projekcie nie ma co robić wielkiej 
polityki, bo to nie jest polityczna poprawka tylko jest to poprawka, która wynika 
z naszych rozmów ze szczecińskimi rodzicami. My wychodzimy naprzeciw 
oczekiwaniom szczecińskich rodziców. Jesteśmy tu dla mieszkańców. Ja tylko 
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przypomnę Państwu Radnym „nie dla robienia polityki”, bo jest to projekt Prawa 
i Sprawiedliwości to będzie już ciężko podnieść za tym rękę. Nie odbierajmy tego 
w ten sposób, odbierzmy to, że jest to projekt dla bezpieczeństwa rodziców, 
szczecinian, naszych wyborców, dlatego w imieniu Klubu radnych Prawa 
i Sprawiedliwości bardzo Państwa proszę o poparcie tej poprawki, dla 
bezpieczeństwa rodziców. Wiemy, że pewne obietnice obecnego Rządu są bardzo 
krótkotrwałe, więc zabezpieczmy tych rodziców, żeby nie było potem problemu, że 
będziemy się zastanawiać na tym skąd weźmiemy środki, więc już dziś się 
zabezpieczmy, a nie później w chaosie, roztargnieniu będziemy szukać rozwiązań, 
które możemy już dziś przyjąć i mieć święty spokój. Bardzo proszę o poparcie ponad 
podziałami politycznymi tej poprawki do projektu uchwały nr 153/24. 
 
P. Słowik – Tą poprawką wprowadza się pewien chaos. W tej chwili mamy przyjęcie 
Programu żłobków miejskich na określonych stawkach i programie zgodnym z tym 
jaka jest w tej chwili polityka Rządu. Myślę, że tu nie ma żadnego zagrożenia, bo 
jesteśmy Radą Miasta, która funkcjonuje nieprzerwanie, która spotyka się 
regularnie, i gdyby nawet coś się wydarzyło, gdyby jakiś inny Rząd zamierzał 
zabrać, zlikwidować ten program, to wtedy jesteśmy tu po to, żeby stać na straży 

i przepisy ewentualnie zmienić.. Spotykamy się tutaj co miesiąc, więc nie ma tak 
naprawdę żadnego zagrożenia, myślę, że nikt o zdrowych zmysłach, nie przychodzi 
mu nawet do głowy, że rodzice mieliby płacić jakąś horrendalną stawkę w okolicach 
2 tys. zł za miejskie żłobki. Myślę, że jest to niemożliwe i nikt by się na to nie 
zdecydował. W tej chwili Program działa, mamy nadzieję, że będzie działał jak 
najdłużej, nie tylko te 3 lata ale także w dłuższej perspektywie. Pewnie z czasem 
będzie wymagał aktualizacji, tak jak się gospodarka rozwija i zmieniają się niektóre 
opłaty i stawki. Na tą chwilę wszystko funkcjonuje, gdyby było jakiekolwiek 
zagrożenie utraty tego Programu przez inny Rząd, będziemy ta decyzję na pewno 
zmieniać i podejmować taką żeby nie dotykała rodziców, którzy mają dzieci 
w żłobkach, żeby nie musieli ponosić dodatkowych kosztów. 
 
P. Kęsik – Z całym szacunkiem do kolegów z PiS-u, to nie całkiem tak darzę ich 
zaufaniem nawet jeżeli chodzi o te górnolotne założenia, dlatego poproszę Pana 
Prezydenta o jeszcze raz wyjaśnienie tej sytuacji i jasne określenie stanowiska 
Prezydenta w kwestii tej poprawki.  
 
M. Biskupski – Zastępca Prezydenta Miasta – My, nie wprowadzany żadnej 
poprawki, o której mówił Przewodniczący K. Romianowski z dwóch powodów. 
Po pierwsze przyjęcie tego typu poprawki mogłoby się wiązać z faktem, iż Wojewoda 
Zachodniopomorski mógłby nie zatwierdzić nam tej uchwały i mielibyśmy problem, 
nie zdążylibyśmy do 1 października. Po drugie, to co już tłumaczyliśmy na 
posiedzeniu Komisji, Miasto od lat robi wszystko, żeby ułatwić rodzicom dzieci 
dostęp nie tylko do żłobków ale także zagwarantować możliwie najniższe opłaty. 
To się dzieje na przestrzeni wszystkich ostatnich lat. Podobnie w tej sytuacji 
będziemy zastanawiać się, jeżeli w przyszłości jakakolwiek koalicja rządząca będzie 
chciała tego typu program zlikwidować, zmienić, zmienić wysokość dofinansowania, 
to będziemy na bieżąco, podobni jak teraz, działać aby ułatwić rodzicom dzieci 
dostęp do żłobków i sprawić aby koszty, które ponoszą, były jak najmniej 
odczuwalne. W związku z tym nie widzą dzisiaj powodu, żebyśmy mieli dywagować 
nad przyszłością i wprowadzać jakieś takie wpisy do tego projektu uchwały.  
 
U. Pańka – Ta uchwała dla Polaków, dla mieszkańców Szczecina jest bardzo ważna, 
jesteśmy z niej dumni i na pewno poprzemy ten projekt uchwały. Ja rozumiem 
wcześniejsze głosy zmierzające do jakiegoś zamieszania i chaosu przy procedowaniu 
tej uchwały zmierzają do tego jak to zrobić żeby poprzeć coś fajnego ale jednocześnie 
coś zamieszać. Szanowni Państwo sytuacja jest jasna, klarowna i wszyscy chcemy 
wspierać rodziców bo mamy na to środki. W związku z tym składanie propozycji 
jakiś zmian, które jak powiedział Prezydent Biskupski tylko stawia nas w sytuacji, 
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że nie przyjmiemy w terminie ustawowym tej uchwały. Na pewno będziemy 
przeciwni projektowi poprawki zgłoszonej przez Klub Prawa i Sprawiedliwości.  
 
K. Romianowski – Bardzo przykrym jest, że tak naprawdę głos mieszkańców dzisiaj 
po raz kolejny nie został wysłuchany a mało tego został sprowadzony do poziomu 
mieszania politycznego. To Państwo będziecie się tłumaczyć mieszkańcom jeżeli ten 
program zostanie wygaszony a szczecińskie kobiety zostaną właśnie z opłatą 1500 zł 
za żłobki. Ja jednak jeszcze się odwołam do sumienia radnych szczególnie Koalicji 
Obywatelskiej, Koalicji Samorządowej, przemyślcie to jeszcze Państwo, mamy 
jeszcze kilka sekund do głosowania, więc może jednaj jeszcze jakiś cień szansy jest. 
My oczywiście poprzemy tą uchwałę niezależnie od tego czy ta poprawka przejdzie 
czy nie, dlatego odpowiadając Pani Radnej: nasz zamysł taki nie był, nasz zamysł 
był taki, że przekazaliśmy to o co proszą nas mieszkańcy Szczecina, których my 
szanujemy, a czy Państwo szanujecie okaże się w tym głosowaniu.  
 
E. Jasińska – Państwo wiecie, że nie można przyjmować uchwał, żadnych 
zobowiązań podejmować nie zgodnie z ustawą o finansach publicznych, macie tego 
świadomość, więc niepotrzebnie tutaj kruszymy kopię, ponieważ nie jesteśmy 

władni do tego żeby naruszyć ustawę. Ta uchwała jest zgodna z zapisami ustawy 
o finansach publicznych jak również ustawy o naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych. Nie ma o co kruszyć kopii. Nikt, kiedy Rząd Prawa i Sprawiedliwości 
przyjmował Program 500+, nie pytał co będzie kiedy ten program zniknie i nie żądał 
podjęcia alternatywnych rozwiązań.  
 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez radnego 
K. Romianowskiego w imieniu Klub radnych PiS  
 
za – 8  przeciw - 20  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka została odrzucona. 
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 153/24 z autopoprawką 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie odpłatności za pobyt 
i wyżywienie dziecka w żłobkach i klubach dziecięcych wchodzących w skład 
„Zespołu Żłobków Miejskich” w Szczecinie. Uchwała Nr IV/79/24 stanowi załącznik 
nr 59 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

154/24 - rozpatrzenia petycji dot. wprowadzenia biletu za korzystanie 
z komunikacji miejskiej w wysokości 365 zł rocznie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
D. Smoliński – My ze swojej strony jesteśmy w takiej o to sytuacji, że z jednej strony 
rozumiejąc, jako wyraziciel stanowiska Prawa i Sprawiedliwości, jesteśmy za tą 
petycją, czyli zmianami w celu obniżenie kosztów, natomiast jako Przewodniczący 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji muszę powiedzieć, że Komisja w swoich decyzjach 
kierowała się jedną sprawą. W tym roku wychodzi tzw. bilet metropolitarny, 
ponieważ jest to nowy byt, który jeszcze nie do końca jest zdiagnozowany, trudno 
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było oszacować potencjalne koszty finansowe oraz skutki prawne wprowadzenia 
takiej bonifikaty, czy też takiego systemu niejako równolegle z wprowadzaniem 
biletu metropolitarnego. W związku z powyższym ja jako również członek Komisji 
głosowałem przeciwko przyjęciu tej petycji ale w uzasadnieniu: nie jest to jeszcze 
moment kiedy możemy to analizować.  
 
M. Duklanowski – Mamy petycję od mieszkańca, która wydaje mi się nie jest 
inicjatywą uchwałodawczą, jest jednak wyrażeniem pewnej woli i być może zgody na 
pewien kierunek. My głosując za przyjęciem tej petycji nie głosowalibyśmy za 
przyjęciem biletu za 365 zł, tylko będziemy wspierać tą inicjatywę wskazując na to, 
że jest ona, przynajmniej po części, istotna z wielu względów. Po pierwsze jest to 
petycja mieszkańców, obywatelska postawa, bardzo dobrze się nad tym tematem 
pochylić. Po drugie wśród wielu różnych wyróżników, jeżeli chodzi o transport 
publiczny, jego atrakcyjność pomiędzy bezpośredniością połączeń, czy 
niezawodnością transportu, łatwością dojścia, czystością taboru, jest też 
niebagatelny wpływ ma cena. Dzisiaj nie mówimy o tym, że teraz wszyscy 
mieszkańcy będą kupowali bilet za 365 zł, bo to jest za 1 zł dziennie. Dla wielu 
pasażerów być może to nie będzie opłacalne ale dla takich, jak zakładał autor 

petycji, którzy korzystają dzisiaj z transportu, a dla tych którzy korzystali 
okazjonalnie byłoby atrakcyjną alternatywą w stosunku do biletu metropolitarnego, 
który ma zupełnie inny zakres, zupełnie inny zasięg i zdecydowanie inne ceny, 
kilkukrotnie wyższe. Nie ma żadnego powiązania między ta taryfą, która proponuje 
wdrożyć autor petycji a tym w jakiej sytuacji aktualnie dzisiaj jesteśmy. Głos 
mówiący, że dzisiaj nie jest ten moment słyszałem wielokrotnie na Sali sesyjnej ze 
strony przedstawicieli przewoźników, ze strony przedstawicieli organizatora 
transportu publicznego. Każdy moment jest nie taki. Nie taki był również moment 
wtedy, kiedy wprowadzaliśmy darmowe przejazdy dla dzieci z naszych szkół, też 
wtedy próbowano to wywracać. W tej sytuacji, w której dzisiaj jesteśmy, można by 
było rzeczywiście pochylić się nad tą petycją, tym bardziej, że nie jest to inicjatywa 
uchwałodawcza. Ten pomysł, wracając do pewnej historii wczesnowiosennej, pojawił 
się ze strony dwóch większych ugrupowań w naszej Radzie, w kampanii wyborczej, 
prezentował go wychodzący w tej chwili z sali Pan Radny Przemysław Słowik ze 
strony Koalicji Obywatelskiej, prezentowaliśmy również my jako Prawo 
i Sprawiedliwość wskazując na sensowność tego podejścia i zwiększenie 
atrakcyjności oferty przewozowej. W odpowiedzi Wydziału Gospodarki Komunalnej 
pojawia się informacja o tym, że nie tędy droga, nie tylko pieniądze ale też 
atrakcyjność oferty choćby przejazdów. Proszę mi powiedzieć, może są w tej chwili 
przedstawiciele Wydziału na sali, autobus linii 75, który rusza z przystanku 
„pl. Kościuszki” w kierunku dworca głównego, pierwszym przystankiem na którym 
się zatrzymuje jest przystanek „Brama Portowa”. Zlikwidowano przystanek 
„pl. Zwycięstwa”. Zgodnie z naszymi politykami transportowymi, które mamy, 
w terenie zurbanizowanym pomiędzy przystankami powinno być 300-400 metrów, 
a tam jest 1000 m. Likwidujemy przystanki, w petycji mieszkańcy poszukując 
sposobu na zwiększenie atrakcyjności wskazują że są inne metody, ale my z tych 
metod nie korzystamy, my te metody odrzucamy, pokazujemy, że autobus nie musi 
się zatrzymywać w centrum miasta, ma przez to centrum miasta swobodnie 
przejeżdżać. Ja bym prosił, jeżeli rzeczywiście szykujemy odpowiedzi w ten sposób, 
że wskazujemy na inne, pozostałe faktory tego, że komunikacja miejska staje się 
atrakcyjna, żebyśmy rzeczywiście z tego korzystali. Na dzisiaj odnoszę wrażenie, że 
stanowisko Miasta, wyrażone również na Komisji, jest stanowiskiem, nad którym po 
pierwsze nie pochylaliśmy się jako Komisja Gospodarki Komunalnej, właściwa do 
spraw transportu publicznego. Wtedy moglibyśmy o tym rozmawiać. Słyszymy od 
razu nie teraz, nie później, nie nigdy. Nie tędy droga. Jestem zwolennikiem przyjęcia 
tej petycji i głosowaniu przeciwko tej uchwale. 
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D. Smoliński – Jak widać w ramach jednego klubu można się też pięknie różnić. 
Pozwolę sobie zabrać głos jako przedstawiciel Komisji, nie jako przedstawiciel 
Klubu. Z mojej perspektywy, tak jak przedstawiałem wcześniej, o ile pomysł jest 
z pewnością ciekawy, pojawił się w programie dwóch największych ugrupowań, 
o tyle dla mnie osobiście przekonująca jest argumentacja wskazywana ze strony 
Miasta. Faktycznie w moim przekonaniu jednak te systemy ze sobą w jakiś sposób 
współfunkcjonując nie do końca dopełniłyby parametrów należytej staranności. 
W moim przekonaniu za wcześnie by wyrokować, za wcześnie by było zmieniać, to 
trochę była by operacja na żywym organizmie. Oczywiście w ramach pięknego 
różnienia się, jak powiedział mój przedmówca, u nas w Klubie będzie panowała 
w tym zakresie wolność. 
 
P. Słowik – Oczywiście ten pomysł pojawiał się w naszej kampanii i od tego pomysłu 
nie odchodzimy, myślę tylko, że potrzebujemy do niego podejść kompleksowo i nie 
tak na „łapu capu”, jak jest to proponowane w petycji, że wszystkie ulgi likwidujemy 
i wprowadzamy jeden bilet roczny. Przed nami, tak naprawdę w tej kadencji, 

transportowa rewolucja, mam nadzieję w dobrym tego słowa znaczeniu, poprzez 
wprowadzenie SKM-ki, poprzez pewnie zmiany w taryfach. Nowa taryfa łącząca 
komunikację miejską i SKM-kę już jest i musimy do tego tak całościowo podejść. 
Myślę, że też rozwiązanie biletu rocznego powinno być w preferencyjnej cenie 
i powinno być wyróżnieniem przede wszystkim dla mieszkańców Szczecina , którzy 
tu płaca podatki, którzy na wspólną infrastrukturę się zrzucają. To też jest kwestia 
do przedyskutowania. Petycja jest wyznaczeniem jakiejś woli a nie wyznaczeniem 
szczegółów a diabeł tkwi w szczegółach. Nad tymi szczegółami musimy popracować 
a wiemy, że jeżeli chodzi o komunikację miejską w naszym mieście, to przed nami 
dużo zmian w tej kadencji i liczę, że do tego wrócimy nie teraz, nie w takiej formule, 
nie z tak nieprzemyślanymi założeniami jak widzieliśmy w tej petycji, ale na pewno 
w tej kadencji będziemy do tego wracać.  
 
M. Duklanowski – Ja w ramach sprostowania, w petycji nie ma nic, że likwidujemy 
pozostałe ulgi jakie obowiązują na przejazdy, nawet jednej ulgi nie likwidujemy, 
petycja w ogóle się do tego nie odnosi. Prosiłbym, kiedy rozmawiamy, żebyśmy 
chociaż mili ją przed oczami, bo ja w tej chwili mam ją przed sobą i tu nie ma ani 
jednego takiego słowa. Czy jest to na „łapu capu”, to jest oczywiście ocenne. Wydaje 
mi się, że w kampanii radny P. Słowik i ja też o tym mówiłem, to wtedy to też było 
przemyślane, po mojej stronie na pewno było. Jeśli dzisiaj byśmy próbowali w ten 
sposób podchodzić do tej petycji, może dlatego że nie jest nasza, bo oni nie jest 
Państwa ani moja, to rzeczywiście mogę poczuć się urażony, ale to nie tędy droga. 
Jeszcze raz proszę Panią mecenas o taka informację, czy my tą petycją 
podejmujemy uchwałę wprowadzenia takiej nowej pozycji taryfowej biletu na 365 
dni za 365 zł, czy tylko jest to wyrażenie woli, zgody na to co myśli mieszkaniec 
a cała reszta pozostaje otwarta i być może mogłaby być przedmiotem dalszych prac? 
 
J. Martyniuk-Placha – radca prawny - Petycja została złożona przez jednego 
mieszkańca. Petycja nie wszczyna inicjatywy uchwałodawczej jako takiej. Jest 
w ustawie i w naszym Statucie określony katalog podmiotów i osób, które mogą 
taką inicjatywę uchwałodawczą wszcząć. Przypominam, że także każdy z Państwa 
w grupie może taką inicjatywę wszcząć. Sama petycja nie rozpoczyna tej inicjatywy 
i nie jest tożsama z rozpoczęciem tej inicjatywy ona tylko określa kierunek 
działania, który Rada uznaje za słuszny bądź też nie. Co Rada, jeśli uzna petycję za 
zasadną, zrobi dalej, to pozostaje kwestią rozliczenia między radnymi a wyborcami, 
jednak sama w sobie nie rodzi skutków formalno-prawnych.  
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 154/24 
 
za – 20  przeciw - 2  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji 
dot. wprowadzenia biletu za korzystanie z komunikacji miejskiej w wysokości 365 zł 
rocznie. Uchwała Nr IV/80/24 stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

155/24 - zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych Rady 
Miasta Szczecin oraz ich składów osobowych 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonał Przewodniczący Rady. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu. Autopoprawka stanowi załącznik 

nr 63 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 155/24 z autopoprawką 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta Szczecin oraz ich składów 
osobowych. Uchwała Nr IV/81/24 stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

156/24 - wydłużenia kadencji rad osiedli w Mieście Szczecin 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
 
W. Rogaczewska – zwróciła uwagę na błąd pisarski w projekcie uchwały, który 
należy poprawić dot. nazwy Osiedla Żelechowa. 
 
Przewodniczący Rady przyjął uwagę zgłoszoną przez radną W. Rogaczewską jako 
autopoprawkę. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 156/24 z autopoprawką 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wydłużenia 
kadencji rad osiedli w Mieście Szczecin. Uchwała Nr IV/82/24 stanowi załącznik 
nr 66 do protokołu. 
 
 
Zestawienie zbiorcze przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 67 do 
protokołu. 
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Przystąpiono do realizacji 5 punktu porządku obrad: 

 
5. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 
Szczecin za rok 2023. 

 
Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Szczecin za rok 2023 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 punktu porządku obrad: 
 
6. Sprawozdanie roczne Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie 

z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie administrowanym przez 
Nadzór Wodny Szczecin oraz Nadzór Wodny w Gryfinie. 

 
Sprawozdanie roczne Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z działań 
podejmowanych w roku 2023 na terenie administrowanym przez Nadzór Wodny 
Szczecin oraz Nadzór Wodny w Gryfinie stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 
 
7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych 

Rady Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, 
Skarbnika Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osoby 
zarządzające i członków organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta, 
osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta. 

 
Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych Rady 
Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika 
Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osoby zarządzające 
i członków organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta, osoby wydające 
decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta stanowi załącznik nr 70 do 
protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad: 
 
8. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na 
piśmie. 
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Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad: 
 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad: 
 
10. Zamknięcie obrad. 
 
P. Bartnik - Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i oświadczył, że zamyka IV zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodniczący obrad 
 

Paweł Bartnik 
Protokołowała: 
 
Marta Klimek 
 


